
 
 
Verslag van de vergadering van dinsdag 17 januari 2023  

 
Aanwezig:  
 
mevrouw       S. HEYMANS (LIBRECO) 
          E. DE LEEUW  (AERTSSEN INFRA)  
          N. DUFOUR (ACLS POLYGON GROUP) 
  
de heer M. VANBUEL  voorzitter 
 S. BEERTEN (MOURIK) 
 N. LAENEN (4BEST)  
 M. BOTERDAELE (WANTY) 
 P. VAN DE VELDE (ARFI VALENS) 
 S. JACQUEMIN (LAURENTY) 
 F. DE MEDTS (DE MEUTER) 
 W. VAN PEE (ACLS POLYGON GROUP) 
 B. MUTS (APB) 
 B. VAN DEN BREEN (ROMARCO) 
 R. GEVAERT (ROMARCO) 
 D. VANDEKERKHOF (RENOTEC) 
 S. WIJCKMANS (AERTSSEN INFRA) 
 J. WAUTERS (RENOTEC) 
 K. MERCKX (BILFINGER) 
 X. DE CLERCK (ACLAGRO) 
 D. BULENS (EMBUILD ANTWERPEN) 
  
Verontschuldigd: 
 
Mevrouw M. DEBRUXELLES (ARENO) 
 
de heer G. COERTJENS  (BILFINGER) 
 K. DE MAESENEER (PERFECT FINISH ASBESTVERWIJDERING) 
          F. VERSMISSEN (PERFECT FINISH ASBESTVERWIJDERING) 

         J. BESSEMS (ASBITECH) 
 
De heer Maarten Vanbuel heet iedereen van harte welkom op de eerste vergadering van het nieuwe 
jaar in de vergaderzaal van Embuild Antwerpen. 
 
Maarten verwelkomt Xavier De Clerck van Aclagro als nieuw lid. 
  
AGENDA  
 
1. Verslag van de algemene vergadering  dd  22 november 2022 

 
De aanwezige leden keuren het verslag van de vorige vergadering van november ’22  zonder 
opmerkingen goed.  Het verslag wordt bijgevoegd op de ledencorner van de website. 
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2. Werkgroep opleidingen/PBM’s  
 (Guy Coertjens, Jan Wauters en Maarten Vanbuel) 
 
Tijdens de opleidingen is gebleken dat er binnen de organisaties zeer weinig kennis is rond de “nominale 
protectie factor”(NPF)  en de “assigned protection factor” (APF). 
Dit is nochtans een zeer belangrijke factor naar persoonlijke blootstelling van werknemers in zone die 
ook door handhaving bevraagd kan worden. 
Een rondvraag geeft aan dat er behoefte is aan een specifieke vorming voor de projectleiding, de 
verantwoordelijken afdeling veiligheid of voor diegenen die werkplannen maken. 
 

 De vraag hiervoor zal bij Guy Coertjens worden neergelegd om hieromtrent een sessie uit te werken 
zodat deze na de zomer gegeven kan worden voor de belanghebbenden. 
 

 In  2022 was er in de opleiding herhaling werfleider een hoofdstuk aan gewijd en in 2023 is er een 
oefening omtrent NPF en APF. 
 

 In het kader van de herhalingsopleidingen is er ook elk jaar contact met FOD WASO.   
 Op deze manier worden relevante opmerkingen of tekortkomingen tijdens inspecties van het afgelopen 

jaar ineens mee opgenomen in de opleiding van het daarop volgend jaar. 
 
Onderstaand de voornaamste opmerkingen vanuit FOD WASO  

 
Bijkomende luchtinlaten moeten bij op het aerologisch rekenblad ingevuld worden. 
Na de rooktest worden vaak nog dode hoeken opgemerkt in de hermetische zone. 
Voor een betere luchtstroming worden er vaak bijkomende luchtinlaten ingewerkt. 
Deze moeten dan nog aangevuld worden in het aerologisch rekenblad. 

 
Een kijk- of inspectievenster is verplicht - walki talki’s zijn een alternatief  
Mogelijkheid tot contact van buiten naar binnen én omgekeerd is verplicht. 

 
Een met asbest vervuild lokaal waarin werkzaamheden moeten worden aangevat, moet 
automatisch in het werfregister opgenomen worden als verhoogde blootstelling. 

 
Voor afbraak van de hermetische zone moet men het resultaat van de vrijgavemeting op papier 
of elektronische drager aantoonbaar maken (telefonisch is onvoldoende wegens niet 
aantoonbaar ) alvorens de demontage  van de zone aan te vatten. 

 
Visuele inspectie en vrijgavemeting zone mag enkel gebeuren als alle asbestafval verwijderd is 
uit de hermetische zone, omdat de ganse zone controleerbaar moet zijn . 
Er mogen geen zakken of palletten in zone blijven staan bij vrijgave (tenzij opgenomen in 
werkplan en de noodzakelijkheid aantoonbaar is gemaakt.) 
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 Opmerking bij werken met couveusezakken 
 Het labo moet het debiet van de pompen verhogen bij metingen omdat de tijdsduur van de 

werken vaak te kort is om een representatieve meting uit te voeren.   
 Ook moet er altijd een meting tijdens de verwijdering gebeuren, enkel een meting na de werken is 

onvoldoende. 
 Er moet ook iemand van een labo aanwezig zijn bij aanvang en tijdens de werkzaamheden. 
 Het verhoogde pompdebiet dient ook op het verslag vermeld te worden. 
 
 
 3. Werkgroep regelgeving (Maarten Vanbuel) 
 
Vlak voor de start van de Kerstvakantie 2022 heeft Embuild (voorheen Confederatie Bouw) in een 
dagelijkse nieuwsflash een deel uit een pas verschenen nota van FOD WASO gepubliceerd. 
Deze artikel hield de intrekking in van de nota rond het verwijderen van asbesthoudende tegels en 
lijmlagen in lijm. 
Ondanks dat er bij FOD WASO een digitaal exemplaar van de (digitaal) ondertekende brief is t.a.v. de 
vereniging, is deze echter nooit verzonden/toegekomen, waardoor we u als vereniging niet als eerste 
konden informeren. De nota is alsnog rondgestuurd aan alle leden. 
 
Ondertussen is er contact opgenomen met de betreffende personen bij FOD WASO om  

a in de toekomst de geagendeerde items mbt asbest kenbaar te maken aan de vereniging  
- deze nota kwam als een donderslag bij heldere hemel. 

 b bijkomende communicatielijnen vast te leggen zodat dit niet meer voorvalt (mail) 
 c in een gesprek de genomen beslissing toe te lichten 
 d een open dialoog op te starten rond toekomstige en geagendeerde items  
 
Op 18 januari – daags na onze vergadering- mochten we reactie ontvangen waarin FOD WASO betreurt 
hoe eea verlopen is en kregen we bevestiging dat bovenstaande punten zijn overgemaakt aan de 
asbestwakers en de hiërarchische lijn om zo een afspraak te beleggen. 
 
Een aantal verfijningen en aandachtspunten die voortkomen uit inspecties door FOD WASO vindt u 
bovenstaand terug bij 1. opleidingen. 
 
 
4. Werkgroep afval (Marc Boterdaele en Dirk Vandekerkhof)  
 
Op 26 januari is er een gesprek geagendeerd met OVAM. 
Vanuit de vereniging zijn Els De Leeuw, Boudewijn Muts en Maarten Vanbuel vertegenwoordigd. 
 
Op de agenda staat oa de verwerkingsproblematiek van bepaalde afvalstromen en het storten van 
asbest in het algemeen, gezien de Vlaamse stortplaatsen in recordtempo worden volgereden met 
Waals, Brussels en Vlaams asbestafval. 
Ook het verschil tussen wat geaccepteerd mag worden en wat effectief geaccepteerd wordt door 
stortplaatsen, wordt aangekaart. (bvb asbesthoudende chape of bepleistering) 
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Vanuit Ovam  komt de vraag naar een eenvoudig rekenmodel ivm de uitvoering van werken in 
hermetische zone.  Deze vraag vindt zijn oorsprong in de recente verplichting van de woningpas.  
 
De wetgeving rond het asbest attest is nieuw en pas erkende ‘asbest deskundig inventariseerders ‘ 
(kortweg ADI’s) overspoelen gretig de markt. 
OVAM begrijpt dat een belangrijk deel van deze ADI’s nog begeleiding en bijkomende opleiding nodig 
heeft en vraagt de vereniging  om aan te geven op welke punten bijsturing of bijscholing nodig is. 
 
Uit verslagen blijkt dat voor sommige ADI’s  hechtgebonden asbesthoudende leidingen  en 
asbesthoudende leidingisolatie hetzelfde is … 
 
Vanuit de leden wordt ook de belangenvermening opgemerkt tussen ADI en makelaars waar dit tussen 
ADI en asbestverwijderaars wettelijk onmogelijk is gemaakt. 
 
Vanuit examinatoren van het praktijkexamen komt de officieuse feedback dat sommige ADI’s alle 
wettelijke verplichtingen rond het dragen van PBM, het correct nemen van stalen, de afvalverwerking 
en sanitaire maatregelen aan hun laars lappen en elke vorm van handhaving ontbreekt. 
 
 
Tijdens de Kerstperiode heeft dhr Didier Vassallo via Linkedin een publieke post gedeeld waarin hij  
insinueert dat het voorstel rond de gewijzigde wetgeving al is goedgekeurd en al wet is. 
Er is ook sprake van een meting via elektronemicroscopie. 

 Maarten gaat hierop laten reageren vanuit Constructiv, als paritair comité vertegenwoordigd door 
werkgevers én vakbonden, omdat dergelijke berichtgeving misleidend is naar uitvoeringsmodaliteiten. 

 Het is immers nog maar een voorstel van wetgeving en zeker nog niet bekrachtigd door het Europees 
Parlement. 

 
 De wetswijziging is in 2 luiken opgesplitst waarbij deel 1 over de blootstelling gaat en de manier van 

meten.  Dit voorstel is reeds uitgewerkt maar moet nog gestemd worden. 
 Het tweede luik betreft de inhoud van de opleidingen, erkenningen, opvolging en  inventarisatie en deze 

richtlijnen worden in maart herbekeken en herschreven. 
 

 
5.  Werkgroep PR  (Maarten Vanbuel) 
 
Met de toetreding van Aclagro telt de vereniging ondertussen 26 leden. 
 
Na het vertrek van Michel Fumière zat de vereniging zonder Waalse ondervoorzitter.  
Gezien de specifieke Waalse problematiek rond vergunningen en handhaving is een actieve rol met een 
native speaker binnen de vereniging noodzakelijk 
Dhr Guillaume Martens van Redeco heeft zich kandidaat gesteld en is door de aanwezige leden 
verkozen.  We wensen Guillaume proficiat met zijn benoeming. 
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6. Ad Hoc werkgroep Website (Guy, Nanou, Maarten) 
 

Nog niet iedereen heeft de weg gevonden om zich voor de vergadering aan te melden via de 
ledencorner op de website.  
Leden die problemen hebben om zich aan te melden, mogen contact opnemen met Dirk Bulens via 
0476/20 49 94 of via dirk.bulens@embuild.be . 
De vergaderverslagen en bijlagen zijn online raadpleegbaar. 
 
 
7. Varia 
 
Er waren geen vragen of opmerkingen bij de rondvraag. 
 
 
 
 
Belangrijke data  
         
 
Feb        di 28/02            13u        vergadering                                    Novotel Brussels Airport Diegem 
         Da Vincilaan 25,  

Bedrijvenzone Diegem-Vuurberg, 
Diegem 

 
 
 
De vergadering werd om 16.20u afgesloten en liep naadloos over in de nieuwjaarsreceptie waarop 
een dertigtal collega’s aanwezig waren.  De cateraar zorgde voor smaakvolle hapjes en hield de 
glazen gevuld. 

mailto:dirk.bulens@embuild.be

